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חדשות | מדיני ביטחוני

חולדאי הביע דאגה בפני מפקד מחוז ת"א עקב גיוס
"הצל" לכיתת כוננות בעיר

תיעודים של יואב אליאסי חמוש במדי כיתת הכוננות ומסייר במרכז העיר, עוררו
ביקורת רבה. המשטרה מסרה כי אישרה לו להשתתף בסיורים וגורם במחוז הוסיף כי
הוא עמד בתבחינים. מקור בעירייה: מפקד המחוז הבטיח לחולדאי לבדוק שנית את

נסיבות המהלך

05 בנובמבר 2023 התראות במיילרן שמעוני

ראש העיר תל אביב רון חולדאי פנה היום (ראשון) למפקד המחוז, ניצב פרץ

עמר, והביע דאגה מצירופו של יואב אליאסי ("הצל") לאחת מכיתות הכוננות של

משטרת תל אביב בעיר. בשיחה, כך לפי מקורות בעירייה, הבטיח מפקד המחוז

כי יבדוק את נסיבות צירופו של אליאסי. המשטרה מסרה בתגובה כי אישרה

לאליאסי להשתתף בסיורים של כיתת הכוננות "לחיזוק תחושת הביטחון של

התושבים". גורם במחוז הוסיף כי גיוסו התבצע לאחר שעמד בתבחינים ככל

אזרח, ולדבריו מאז הוא עומד בהוראות התחנה כמו יתר חברי כיתות הכוננות.

אליאסי, ראפר ופעיל ימין מוכר ברשתות החברתיות, הצטרף לפני חמישה ימים

לכיתת כוננות של תחנת לב תל אביב. תיעודים שהפיץ בימים האחרונים, שבהם

הוא נראה חמוש במדי כיתת הכוננות ומסייר באזור מרכז תל אביב, עוררו ביקורת

רבה כלפי המשטרה. פניות נוספות נעשו גם לבכירים בעירייה. מקור בעירייה

ששוחח עם "הארץ" מסר: "כולנו שמענו על זה רק במהלך סוף השבוע. זה ברור

שהוא (חולדאי, ר"ש) מאוד לא מרוצה מזה".

לטענת אליאסי עצמו, הוא זה שלמעשה הקים את כיתת הכוננות שבה הוא

חבר. "פניתי למשטרה ואמרתי להם שאני רוצה להקים כיתת כוננות. הם אמרו

שאין היענות, אז הבאתי להם רשימה של מאה איש עם רישיון נשק", הוא אומר

ל"הארץ", "עברנו בדיקות במשך עשרה ימים, יצאנו לקורס, עשינו כמו שצריך".

לדבריו, המוטיבציה שלו להקים את הכיתה נובעת מתרחיש שבו תל אביב

מותקפת על ידי מיעוט אלים מיפו בזמן מתקפת טילים כלל אזורית. "תדמיין מצב

שיורים עלינו טילים מכל עבר בתל אביב, שכל המשטרה תתעסק בזה, ואז יבואו

אנשים מיפו, מיעוט מתוכם שייצאו לרחובות במטרה לפגוע - והמשטרה לא
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תוכל לעצור את זה", הוא אומר, "אולי כרגע הם לא ייצאו, אבל צריך שיקרה

משהו משמעותי כדי שהם כן ייצאו. אנחנו נהיה מכפיל כוח ונראה לתושבים שיש

מי ששומר עליהם".

עמדתו של אליאסי אינה עומדת בקנה אחד עם זו של המשטרה, כפי שהביע

אותה לאחרונה המפכ"ל קובי שבתאי, כשאמר שהחברה הערבית "מתנהגת

למופת" מאז פרוץ המלחמה. עם זאת, דעתו של אליאסי מתכתבת עם עמדתו

של השר לביטחון לאומי, איתמר בן גביר, שאמר ב-10 באוקטובר כי "לדעתי

תרחיש שומר חומות 2 עומד בפתח".

אליאסי נחשב לאחד ממקורביו של בן גביר, שהשתתף בשבוע שעבר בטקס

חלוקת הנשקים לכיתת הכוננות. "אליאסי לא הפסיק לפנות אליי ולהגיד לי -

'צריכים, חייבים עוד נשק ועוד נשק'", אמר בן גביר בנאומו בטקס. בשיחה עם

"הארץ" אמר אליאסי כי אף גורם רשמי - לרבות בן גביר - "לא עשה לי

קומבינה". לדבריו, לפני שהחל להתנדב באופן רשמי המשטרה ביקשה ממנו

"לא לדבר על פוליטיקה בזמן פעילות".

בתגובה לביקורות נגדו, אליאסי טען כי מי שמובילים את המאבק נגדו הם בעלי

אינטרס אישי שנקלעו עמו בעבר לעימותים. "אני מסתובב עם נשק מעל 12

שנה, כל חיי אני חמוש", אמר. "הדעות שלי לא מקובלות על כולם, אבל אני

מעולם לא קראתי לפגוע במישהו. אני לא קורא לפגוע בשמאלנים, אבל מותר לי

להתווכח איתם - גם עד צעקות". בתגובה לפרסום על בקשת חולדאי לבדוק את

פעילותו, אמר אליאסי: "אני אדם ישר שעובד למען המערכת. הם יכולים לבדוק,

אני לא לוקח שום דבר אישית".

מאז פרוץ המלחמה, הוביל המשרד בראשות בן גביר הקמה של מאות כיתות

כוננות ברחבי הארץ ואף מונה למהלך פרויקטור בדרגת ניצב בדימוס - שמעון

לביא. בתל אביב הוקמו עד כה שש כיתות וצפויות לקום נוספות. זאת, לצד כוחות

של פיקוד העורף וכיתות משמר שכונתי שמוקמות בימים אלה על ידי העירייה.

חיים גורן, סגן ראש העיר ומחזיק תיק הביטחון, אמר בתגובה לפרסום כי "כל עוד

הדברים נעשים בצורה מפוקחת ובאישור גורמי הביטחון בעיר, העובדה שאדם

מסוים הוא דמות שנויה במחלוקת לא צריכה להשפיע על האפשרות שלו לקחת

חלק במאמץ להגביר את תחושת הביטחון בעיר".

מהעירייה נמסר: "אין לנו אחריות על כיתות הכוננות הללו. אנחנו בודקים את

הנושא מול משטרת ישראל".
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ממשטרת ישראל נמסר: "המשרד לביטחון לאומי ומשטרת ישראל הקימו בימים

אלה מאות כיתות כוננות חדשות במועצות האזוריות ובערים ברחבי הארץ,

באמצעות אלפי מתנדבי משטרה שגויסו וצוידו בנשק ארוך אישי וציוד מגן נלווה.

הליך גיוס והכשרת מתנדבי כיתות הכוננות הוא הליך מהיר, לאחריו כיתת

הכוננות תאושר לפעול באירועי חירום בגזרתה. הכשרת המתנדבים לכיתות

הכוננות, מתבצעת על ידי המשטרה והמשרד לביטחון לאומי בהליך סדור,

והפעלת המתנדבים מתבצעת על פי תפיסה מבצעית שגובשה ובפיקוח של

משטרת ישראל, בהתאם לתנאים שנקבעו לכלל כיתות הכוננות".


